
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 6/2018 
konaného dne 21. 9. 2018 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

6. Vítězslav Schrek 

2. Marie Bohuslavová 7. Jiří Hormandl 

3. Pavla Kučerová 8. Drahoslav Oulehla 

4. Petr Kotting 9. Milan Mokrý 

5. Bohuslav Kocián 10. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Petr Běhunek 4. Jan Tourek (místopředseda) 

2. Miloš Hrůza 5. Pavla Krejzlová 

3. Zdeňka Marková 6. Kamil Vejvoda 

 
Hosté: 

1. František Kučera (starosta města Pelhřimov) 3. Roman Sýkora (OSV) 

2. Stanislava Holbová (OSV)  

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Financování primární prevence rizikového chování poskytované certifikovanými 

poskytovateli ve školách 

3. Změny ve vyhlašování dotačních titulů Kraje Vysočina 

4. Financování prorodinných aktivit v Kraji Vysočina 

5. Záměr výstavby azylového domu v Pelhřimově 

6. Charitní záchranná síť 

7. Dlouhodobá péče, propojování zdravotně sociální oblasti 

8. Prohlídka terapií Domova Jeřabina Pelhřimov 

9. Diskuze, různé 

10. Závěr 

 
Jednání Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 6/2018 dne 
21. 9. 2018 se uskutečnilo jako výjezdní v Domově Jeřabina Pelhřimov, příspěvkové organizaci. 
 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání. Vznesl podnět na předřazení bodu  
č. 5 „Záměr výstavby azylového domu v Pelhřimově“ před bod č. 4. Takto upravený program 
jednání byl všemi přítomnými členy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny 
žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen (v době hlasování o schválení zápisu nebyl přítomen 
člen komise Drahoslav Oulehla). 
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Petr Krčál přivítal starostu města Pelhřimov Františka Kučeru a omluvil nepřítomnost náměstka 
hejtmana pro oblast sociálních věcí Pavla Fraňka.  
 
Petr Krčál a Jiří Bína provedli rekapitulaci úkolů a usnesení z minulého jednání komise. 
Petr Krčál na základě přijatého usnesení 026/05/2018/Kspp předložil návrh na uspořádání 
konference k dlouhodobé péči (sociálně zdravotnímu pomezí) v polovině roku 2019. 
 
 
2. Záměr výstavby azylového domu v Pelhřimově 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
František Kučera přiblížil členům sociální komise problematiku sociálních služeb v Pelhřimově  
a otevřel téma vybudování azylového domu. Ve městě funguje Oblastní charita Pelhřimov, 
FOKUS Vysočina a dalších 6 organizací sídlících v nevyhovujících podmínkách. Město se 
finančně podílí na fungování sociálních organizací a nemocnice. Prvotním záměrem města bylo 
vybudování samostatného nového objektu. V současné době Kraj Vysočina připravuje projekt 
výstavby nového pavilonu Nemocnice Pelhřimov, v této souvislosti by došlo k uvolnění stávající 
budovy dětského oddělení a porodnice. V této věci bylo jednáno s hejtmanem kraje Jiřím 
Běhounkem a se zástupci kraje. Došlo k dohodě, že v první etapě by budova byla krajem 
nabídnuta městu k odkupu. K dvoupatrové budově na okraji nemocnice bylo by možno 
vybudovat samostatný přístup a upravit okolní zeleň. V budově s možností další přístavby by byl 
vybudován azylový dům, byla by sem přemístěna oblastní charita a další organizace. Požadavky 
na azylový dům byly konzultovány místostarostou města Pelhřimov s odborem sociálních věcí. 
Závěrem František Kučera pohovořil o rozpočtu města a s tím souvisejících finančních 
nákladech na vybudování azylového domu. 
 
Jiří Bína uvedl, že podnět pro výstavbu azylového zařízení vznikl na základě probíhajících 
setkávání v rámci projektu MPSV „Systémový rozvoj a podpora nástrojů sociálně – právní 
ochrany dětí“. V současné době je sociální služba azylovým dům poskytována Oblastní charitou 
Havlíčkův Brod v Humpolci. Také kapacita pro spádové území ORP Pelhřimov, Pacov  
a Humpolec není dostatečná.  
 
Vítězslav Schrek se kladně vyjádřil k diskutovanému záměru a uvedl, že z hlediska výše 
investice a kapacity je důležité zmapovat situaci v terénu a utvořit reálný obraz skutečnosti. 
Utvoření reálné poptávky a zamyšlení se nad provázaností dalších sociálních služeb. 
 
V následné diskusi členů komise byly projednávány finanční náklady na vybudování azylového 
domu v Pelhřimově a možnosti získání těchto finančních prostředků. 
 
Petr Krčál jménem členů sociální komise poděkoval Františku Kučerovi za účast na jednání 
komise a za provozování sociálních služeb ve městě Pelhřimov. 
 
Usnesení 030/06/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o záměru výstavby azylového domu v Pelhřimově; 
žádá 
město Pelhřimov a Oblastní charitu Pelhřimov o postupné zpracování žádosti o zařazení do sítě 
sociálních služeb v rámci Kraje Vysočina a to nejpozději do roku 2019; 
děkuje 
městu Pelhřimov za provozování sociálních služeb v rámci celého Pelhřimovska. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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3. Financování primární prevence rizikového chování poskytované certifikovanými 
poskytovateli ve školách 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína sdělil, že do konce roku 2012 zajišťoval Kraj Vysočina programy primární prevence ve 
školách prostřednictvím individuálního projektu „Podpora systému primární prevence sociálně 
patologických jevů“. Od roku 2013 Kraj Vysočina každoročně podporuje programy primární 
prevence na školách prostřednictvím dotací ze svého rozpočtu. Z důvodu udržitelnosti projektu 
a zachování kontinuity funkčního systému primární prevence v kraji vyhlásilo zastupitelstvo kraje 
Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací na podporu dobrovolnictví, 
programů specifické primární prevence rizikového chování ve školách a svozu klientů do 
denních stacionářů a center denních služeb v Kraji Vysočina pro rok 2018 (usnesení 
č. 0576/07/2017/ZK). Dotace jsou určené na programy specifické primární prevence rizikového 
chování realizované na základních školách a na nižších stupních šestiletých nebo osmiletých 
gymnázií v Kraji Vysočina. V současné době v kraji působí šest certifikovaných center primární 
prevence. 
Pro rok 2019 dojde k převodu tohoto dotačního titulu do Fondu Vysočiny. Uvažovalo  
se o sloučení s jinými tituly, ale bylo dojednáno, že program bude vyhlášen jako samostatný, 
nesoutěžní a se schváleným postupem výpočtu, jaký byl používán doposud.  
 
Jiří Bína podrobně okomentoval podkladový materiál Kspp-06-2018-02, př. 1 - Vyhodnocení 
programů primární prevence zrealizovaných v roce 2017 z dotace Kraje Vysočina a Seznam 
škol, v nichž byly realizovány programy primární prevence v roce 2017 za pomoci dotace Kraje 
Vysočina, a podkladový materiál Kspp-06-2018-02, př. 2 - Příspěvek na programy primární 
prevence od škol. 
 
Petr krčál uvedl, že by bylo dobré prostřednictvím náměstka hejtmana Pavla Fraňka vyzvat 
vládu ke sjednocení přístupu ve financování prevence sociálně patologických jevů. 
 
Vítězslav Schrek se vyjádřil k záměru kraje ohledně dotační politiky. Nebylo by dobré, aby 
z neznalosti věci došlo k zařazení programů primární prevence do jiných programů (např. do 
vzdělávání) a finančnímu omezení těchto programů.  
 
Na základě dotazu Milana Mokrého uvedl Petr Krčál, že pokud by členové komise projevili zájem 
účastnit se některého z programů primární prevence, mohou se obrátit na Jiřího Bínu. 
 
Usnesení 031/06/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o financování primární prevence rizikového chování poskytované certifikovanými 
poskytovateli ve školách dle podkladového materiálu Kspp-06-2018-02, Kspp-06-2018-02, př. 1 
a Kspp-06-2018-02, př. 2; 
doporučuje 
vyhlášení samostatného dotačního titulu pro podporu primární prevence rizikového chování 
poskytované certifikovanými poskytovateli ve školách s dodržením pravidel použitých v roce 
2018; 
žádá 
členy sociální komise, aby se v rámci zájmu a dle časových možností zúčastnili hospitací 
jednotlivých programů primární prevence; 
doporučuje  
náměstkovi hejtmana Pavlu Fraňkovi obrátit se na oprávněné vládní činitele s cílem sjednotit 
podstup při financování primární prevence v oblasti sociálně patologických jevů z úrovně 
státních institucí. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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4. Změny ve vyhlašování dotačních titulů Kraje Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Členové komise byli seznámeni se změnami ve vyhlašování dotačních titulů Kraje Vysočina dle 
podkladového materiálu Kspp-06-2018-03.  
Rada kraje s cílem zlepšit přehlednost a orientaci ve vyhlašovaných dotačních programech pro 
potencionální žadatele doporučila zastupitelstvu zařadit všechny dotační tituly do Fondu 
Vysočiny (výjimkou je vyrovnávací platba pro poskytovatele sociálních služeb). Záměrem je 
zavedení jednotné formy a jednotného mediálního obrazu dotační politiky prostřednictvím Fondu 
Vysočiny, ke snížení administrativní zátěže pro žadatele a příjemce zavedením jednotných 
pravidel, postupů a formulářů a v neposlední řadě ke zvýšení úrovně poskytovaného servisu pro 
žadatele a příjemce úpravou a nastavením povinností žadatelů, příjemců, ale také garantů 
konkrétních dotačních programů. Přehled programů FV bude schvalován na prosincovém 
jednání zastupitelstva kraje. Následně budou pro potenciální žadatele z území představena 
všechna plánovaná témata/programy na následující rok a spuštěna ucelená mediální kampaň 
pro potenciální žadatele.  
 
Usnesení 032/06/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o změnách ve vyhlašování dotačních titulů Kraje Vysočina dle materiálu  
Kspp-06-2018-03. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomen člen komise Vítězslav Schrek. 
 
 
5. Financování prorodinných aktivit v Kraji Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál přivítal a představil Romana Sýkoru a Stanislavu Holbovou. 
 
Roman Sýkora uvedl, že Kraj Vysočina, odbor sociálních věcí, dlouhodobě podporuje 
prorodinnou politiku v Kraji Vysočina. Základním předpokladem bylo schválení Koncepce 
rodinné a seniorské politiky Kraje Vysočina 2017 – 2021. Jedním z úkolů odboru sociálních věcí 
je zajištění a administrace dotačních programů na podporu organizací v oblasti prorodinné 
politiky. Kraj Vysočina na základě těchto skutečností každoročně administruje dotace na 
podporu sítě mateřských a rodinných center v Kraji Vysočina, dotace na podporu Family  
a Senior pointů v Kraji Vysočina a dotace pro obce v rámci grantového programu Podporujeme 
prorodinnou a seniorskou politiku obcí a dále dotace vyplácené na základě individuálních 
žádostí. Podrobně okomentoval podkladový materiál Kspp-06-2018-04, př. 1 - Přehled  
o vyplacených dotacích za roky 2016 a 2017 jednotlivým žadatelům. 
 
Stanislava Holbová podala doplňující informace ohledně rodinné politiky, fungování Family  
a Senior pointů. Otevřela otázku jakým způsobem pokračovat ve fungování mateřských center  
a jak stanovit určitá pravidla pro jejich fungování. 
 
Vítězslav Schrek se vyjádřil k problematice financování mateřských center. Jednou z cest je 
změna zákona nebo podpora za určitých pevně stanovených pravidel. 
 
Petr Krčál vznesl podnět na ustavení pracovní skupiny složené z vybraných členů sociální 
komise, která se bude zabývat rodinnou a seniorskou politikou.  
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Usnesení 033/06/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o financování prorodinných aktivit v Kraji Vysočina dle materiálu  
Kspp-06-2018-04, př. 1; 
žádá  
hejtmana kraje Jiřího Běhounka a náměstka hejtmana Pavla Fraňka, aby se obrátiti 
prostřednictvím Asociace krajů ČR na Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR s žádostí  
o zpřístupnění účasti krajů na rozdělování finančních prostředků, které jsou rozdělovány 
jednotlivým organizacím a nestátním neziskovým organizacím zabývajícím se rodinnou politikou; 
ustavuje  
pracovní skupinu ve složení Marie Bohuslavová, Pavla Kučerová, Milan Mokrý a Pavla 
Krejzlová. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Charitní záchranná síť 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že zástupci charit Kraje Vysočina na předcházejícím jednání sociální komise 
představili projekt charitní záchranné sítě v Kraji Vysočina a požádali o jeho podporu ze strany 
Kraje Vysočina. Na základě úkolu z jednání sociální komise svolal odbor sociálních věcí jednání 
vedoucích sociálních odborů obecních úřadů obcí s rozšířenou působností úřadu práce  
a zástupců charit. Na tomto setkání vyjádřila část představitelů obcí pochybnosti a názory, že 
charitní záchranná síť se částečně zabývá agendou, která ze zákona přísluší obecním úřadům. 
Podobně se vyjádřili ve vztahu k finanční pomoci představitelé úřadu práce. Zástupci charit na 
druhou stranu uváděli, že některé případy přijímají také na základě žádostí sociálních 
pracovníků uvedených institucí. Odbor sociálních věcí považuje za důležité, aby pracovníci 
charit prokázali uvedené požadavky sociálních pracovníků. O případné podpoře by bylo možné 
rozhodnout až v případě, že by byla nastavena prokazatelná spolupráce bez duplicit s tím, že 
připadá v úvahu i podmínka spoluúčasti obcí na financování.  
Odbor sociálních věcí při prvním seznámení s tímto záměrem doporučil zástupcům charit 
projednání s jednotlivými městskými úřady obcí s rozšířenou působností za účelem ověření 
potřebnosti a nastavení případné spolupráce. Dohodu o spolupráci nebo kladné vyjádření 
poskytla města Jihlava, Humpolec, Světlá nad Sázavou, Pelhřimov, Bystřice nad Pernštejnem, 
Kamenice nad Lipou, Náměšť nad Oslavou, Nové Město na Moravě, Telč, Třebíč a Velké 
Meziříčí. Moravské Budějovice naopak činnost označili za duplicitní se sociální prací městských 
úřadů. V osobní komunikaci OSV s pracovníky městských úřadů byly zaznamenány názory, 
které uváděli potřebnost charitní záchranné sítě (v několika případech byla vyjádřena i ochota 
města k finančnímu příspěvku), ale i názor, že charitní záchranná síť obsahuje spíše 
dlouhodobou dosavadní spolupráci a město ji nebude spolufinancovat. 
 
Usnesení 034/06/2018/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
schvaluje 
postup, kdy do doby než zástupci charit Kraje Vysočina předloží písemné souhlasy ze všech 
obcí s rozšířenou působností, tak se sociální komise nemůže vyjádřit k financování ve výši  
200 tis. Kč pro každý okres.  
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
Petr Krčál na základě přijatého usnesení pověřil Jiřího Bínu, aby prostřednictvím náměstka 
hejtmana Pavla Fraňka sepsal dopis všem charitám Kraje Vysočina. 
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7. Dlouhodobá péče, propojování zdravotně sociální oblasti 
Pro členy komise byla připravena prezentace „Dlouhodobá péče a demografické stárnutí v Kraji 
Vysočina“, kterou Petr Krčál podrobně okomentoval.  
 
Úkol: Rozeslat prezentaci „Dlouhodobá péče a demografické stárnutí v Kraji Vysočina“ členům 
sociální komise. 
Odpovědnost: koordinátorka 
Termín: společně se zápisem z jednání 
 
 
8. Prohlídka terapií Domova Jeřabina Pelhřimov 
Pro členy sociální komise byla připravena prohlídka Domova Jeřabina Pelhřimov, příspěvkové 
organizace.  
 
 
9. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 26. října 2018, od 9.00 hodin. 
 
 
10. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 1. 10. 2018. 


